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Pozitív értékelés
Tapolca 2023-ban az egyik 
legvirágosabb, leggondo-
zottabb város a megyében- 
értesülehettünk a jó hírről.
Veszprém megye telepü-
lései közül csak néhány 
község, a városok közül 
viszont kizárólag Bala-
tonfüred tudta pontszám-
ban megelőzni Tapolcát 
a “Tiszta és virágos Vesz-
prém vármegyéért közte-
rület szépítési versenyben”. 
Tapolca küllemét függet-
len bírák értékelték, tőlük 
kapott kiváló minősítést 
a város, miközben javított 
a korábbi években elért 
pontszámán is. A zsűri a 
gyepterületek gondozott-
ságát, a parlagfűírtást, a vi-
rágültetést, a fásítást, a fák, 
a köztéri bútorzat-, illetve 
a vízelvezető árkok álla-
potát, a közterületek tisz-
taságát és a település össz-
képét egyaránt vizsgálta 
és pontozta. A felsoroltak 
mindegyikében maximá-
lis, vagy maximális közeli 
pontszámot ért el váro-
sunk. Néha  alábecsüljük 
önmagunkat, hajlamosak 
vagyunk a hibákat, prob-
lémákat nagyobbnak látni, 
mint mások. Egyebek mel-
lett talán ilyen szempont-
ból is érdemes értékelni 
egy ilyen jellegű megyei 
elismerést./Töreky/
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Gálaműsorukkal emlékeztek

„Emlékezünk...” című gálaműsorukkal arattak nagy sikert október 6-án este a Batsányi Táncegyüttes tagjai, után-
pótlás és felnőtt táncosai a Csermák József Rendezvénycsarnok színpadán. A műsort részben Németh László 
alapító, művészeti vezető emlékének, részben (október 6-a apropóján) nemzeti hőseink, az aradi vértanúk tisz-
teletére ajánlották. A nagy érdeklődésre számot tartó kulturális eseményen Navracsics Tibor miniszter és Dobó 
Zoltán polgármester is szólt a közönséghez, méltatva a népi kultúra megőrzésében és átmentésében fél évszáza-
dos múlttal rendelkező tapolcai táncegyüttest, az együttes közösségi szerepét, a népi kultúra a jövő generációk 
számára történő továbbadásának fontosságát... cikkünk a 4. oldalon folytatódik Az alapító.... címmel /Töreky L./

Érdemes a helyit választani! - pályaorientációs nap a gimnáziumban
Pályaorientációs napot 
tartottak a tanintézmény-
ben, mintegy másfélszáz 
helyi nyolcadikos általá-
nos iskolás diák számára 
mutatta meg képzési kí-
nálatát a Batsányi gimná-
zium.

Hat tanteremben zajlottak 
kötetlen, a játékosságra is 
nagy hangsúlyt helyező 
foglalkozások. A diákok 
rálátást kaphattak többek 
között arra is, hogy pél-
dául a kémia elsajátítása 
milyen szakmák felé nyitja 
meg az utat. - Számunkra 
nagyon fontos, hogy az ál-
talános iskolák végzőseinek 
bemutassuk, hogy miért 
is érdemes egy gimnáziu-

mot választani, amikor a 
továbbtanulásról esik szó, 
illetve a gimnáziumok kö-
zül miért jó választás a 
Batsányi - hangsúlyozta a 
tapolcai tanintézmény igaz-
gatóhelyettese. Budai Ildikó 
úgy fogalmazott, egy 14-15 
éves fiatalnak még a csa-
ládban, a szülők közelében 
van a helye, egy távoli város 
iskolájába való bejárással ez 
a figyelem lazul, illetve az 
utazás rengeteg időt vesz el 
az amúgy is magas óraszá-
mokkal terhelt diákoktól. 
Egy kisebb gimnáziumban 
mindenkire több idő jut, a 
tanulás, a fejlődés támogató 
légkörben zajlik... -hang-
zott el számos megfontolás-
ra érdemes érv között. /tl/ A tanulásnak vannak játékosabb formái is, mutatták meg a helyi gimiben     Fotó: tl
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Szalay-B obrov niczky 
Kristóf honvédelmi mi-
niszter volt a tapolcai 
Polgári Szalon vendége 
dr. Navracsics Tibor te-
rületfejlesztési miniszter, 
országgyűlési képvise-
lő meghívására október 
5-én a Tamási Áron Mű-
velődési Központban. A 
rendezvényt sajtótájé-
koztató előzte meg, ahol 
az újságírók megtudhat-
ták: Magyarország hon-
védelmére, honvédelmi 
miniszterére nagy felada-
tok várnak az elkövetke-
ző időszakban, amely az 
utóbbi években alaposan 
megváltozott világpoli-
tikai helyzettel és annak 
kapcsán a hazai haderő-, 
és hadiipari fejlesztési 
törekvésekkel van össze-
függésben.

Navracsics Tibor az orszá-
gos és helyi sajtó képvise-
lői előtt úgy fogalmazott: 
mi magyarok hajlamosak 
voltunk a honvédelemről 
csak úgy mellékesen be-
szélni, de az utóbbi egy-
másfél évben olyan hírek 
jelentek meg országha-

tárokon kívül és belül, 
részben a hazai hadiipari 
fejlesztések terén, amely 
a honvédelem iránti meg-
élénkült érdeklődést in-
dokolttá teszik. – Ez pedig 
egy jó beszélgetés alapját 
képezi – magyarázta el a 
honvédelmi tárca veze-
tőjének tapolcai meghí-
vását, látogatását a térség 
országgyűlési képviselője. 
Szalay-Bobrovniczky Kris-
tóf azt mondta, Tapolcá-
ra szívesen jött, hiszen a 
környéket egy kicsit szű-
kebb hazájának is tekinti. 

– Tapolca egy nagy ka-
tonai múlttal rendelkező 
város, ezért itt különösen 
jól látható, hogy az elmúlt 
évtizedekben a magyar 
honvédség levonult a pá-
lyáról, mind a társadalmi 
prioritások listáján, mint 
pedig önmaga előtt veszí-
tett a jelentőségéből. Köz-
ben a szomszédunkban ki-
tört egy 21. századi típusú 
véres háború, amire senki 
nem számított. Voltak el-
képzelések arról, hogy mi-
lyen lesz egy ilyen háború, 
de ami a szomszédban 

most zajlik, az egy húsda-
ráló, amely a gyors katonai 
megoldás reménye nélkül 
zajlik. Az én dolgom most 
az, hogy a kormánnyal 
együttműködésben irányt 
szabjak a tekintetben, 
hogy mit kell cseleked-
nünk annak érdekében, 
hogy Magyarországon 
mindenki nyugodtan hajt-
hassa álomra a fejét, hogy 
a honvédelem ne csak il-
lúzió legyen, hanem va-
lóság. Ezért történik most 
minden, köztük a magyar 
honvédség átfegyverzése, 
a hadiipar kiépítése, illet-
ve a katonai identitás erő-
sítése. Ez utóbbira azért 
is szükség van, hogy azt 
érezhesse minden magyar 
katona, hogy ő fontos, a 
társadalom meghatározó 
szereplője. Azt remélem, 
hogy Tapolca környékén 
is megjelennek hamarosan 
az egyenruhák, megjelenik 
a haderő, hiszen az egész 
országot kell védenünk, 
nem csak az ország egyes 
támaszpontjait – zárta a 
sajtó előtt elmondottakat 
Szalay-Bobrovniczky Kris-
tóf. /Írás, fotóTöreky L./

“Azért, hogy a honvédelem ne csak illúzió legyen”

Dr. Navracsics Tibor és Szalay-Bobrovniczky Kristóf

A városi múzeum iskola-
történeti emlékeket őrző 
osztályterméből kényel-
mes, új fa lépcsősoron  
közelíthető meg a Wass 
Albert Könyvtár és Mú-
zeum frissen elkészült,  
közel 47 négyzetméteres 
hasznos alapterületű, je-
lenleg még bútorozatlan 
új tetőtéri terme, amely 
várhatóan a jövő év ta-
vaszának elejétől már a 
Tapolca Géniuszai című 
állandó kiállításnak ad 
minőségi helyszínt. 

Dr. Décsey Sándor igaz-
gató a részben pályázati 
forrásból, részben ön-
kormányzati forrásokból 

megvalósult infrastruk-
turális beruházást októ-
ber 17-én mutatta be a 
sajtó munkatársainak. A 
tetőtérbe vezető lépcső-
sor viszonylag hosszú, 
ugyanakkor esztétikus és 
kényelmesen járható. Ami  
fenn fogadja a látoga-
tót, az egy egyszerűségé-
ben modern, ablaktalan, 
ugyanakkor a kiépített 
szellőző- és világításrend-
szerrel, a hófehér falakkal 
és a műanyag padlózattal 
együtt mégis világos és jó 
klímájú helyiség benyo-
mását kelti. Dr. Décsey 
Sándor igazgató elmond-
ta, miután a Cselle-Ház 
kft. és számos önkéntes 

segítségével raktárba szál-
lították a padlástérben őr-
zött, több ezernyi múze-
umi tárgyat,  július 15-én 
elkezdhették a munkála-
tokat a legjobb árajánlatot 
felmutató Vektorbau Kft. 
munkatársai. – A beruhá-
zás bontással indult, majd 
a terveknek megfelelően 
födémgerendákat váltot-
tak ki a szakemberek biz-
tonságos és tartós vasalt 
szerkezetekre. Folytatták 
aljzatbetonozással, szige-
teléssel, gipszkartonozás-
sal, az elektromos háló-
zat, a szükséges gépészet 
kiépítésével- árulta el az 
igazgató. A Wass Albert 
Könyvtár és Múzeum a 
Magyar Géniusz program 
kollégiumánál nyert el az 
elmúlt években mintegy  
36 millió forintot, ennek 
az összegnek felét, illetve 
Tapolca város önkormány-
zata által biztosított továb-
bi 30 millió fordították 
most az infrastrukturális 
fejlesztésre. A beruházás 
a tervezett költségkereten 
belül maradt, ami annak 
is köszönhető, hogy a régi 
épületeknél jellemző nem 
várt műszaki probléma 
nem merült fel- tudtuk 
meg.  /Írás, fotó:Töreky L./

“Elkészült a múzeum új terme, jöhet 
a bútorozás és a szakmai munka”

Az igazgató tájékoztatott az eddig  elvégzett munkáról

A Veszprém Megyei Nyug-
díjas Szervezetek Szövet-
sége „Pro Szenior” kitün-
tetésben részesítette Dobó 
Zoltán polgármestert. 

Az elismerést Demeter Fe-
renc megyei elnöktől vette 
át a kitüntetett Veszprém-
ben. A felterjesztés a Tapol-
ca és Környéke Nyugdíjas 
Egyesület tagjaitól érkezett. 
Megtudtuk, azt a támogató, 
segítő hozzáállást, odafigye-
lést értékelte a szövetség, 
amelyet a polgármester a 
hozzá forduló helyi nyug-
díjasok, nyugdíjas érdekvé-
delmi szervezetek irányába 
gyakorolt az elmúlt években. 
Demeter Ferenc az uzsai 
közösségi házban megren-
dezett minapi térségi idősek 
napja alkalmából szervezett 
ünnepségen (a polgármester 
távozását követően) már em-
lítést tett a tervezett kitünte-
téséről, amelyet a jelenlévő 
nagyjából 100 fős tagság ak-
kor nagy tapssal fogadott. /tl/

Elismerés
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A Vakok- és Gyengén-
látók Veszprém Megyei 
Egyesülete Tapolca Kis-
térségi Csoportjának 
vezetősége összehívta a 
tagtársakat, hogy a pol-
gármesteri hivatal udva-
ri tanácstermében együtt 
ünnepeljék meg a fehér 
bot-, és az idősek napját. 

Az eseményre meghívták 
az érdekvédelmi szerve-
zet megyei elnökét, Cseh-

né Huszics Mártát, Dobó 
Zoltán polgármestert és 
Szabó Richárd látszerész 
mester, optometrista, üz-
lettulajdonost is. A min-
dennapi problémák át-
beszélése, a látássérültek 
életvitelét segítő hasznos 
információk cseréjén kí-
vül a rendezvény arra 
is alkalmat adott, hogy 
megköszönjék a Kazinczy 
általános iskola pedagó-
gusainak és tanulóinak 

az egyesület programjain 
való részvételt, a gyerekek 
rendszeres kulturális köz-
reműködését. A tagtársa-
kat és a vendégeket Gábor 
Istvánné, a csoport helyi 
elnöke köszöntötte, majd 
a kazinczys diákok és fel-
készítőik kedves dalos-
verses műsorát követően 
Dobó Zoltán polgármes-
ter biztosította az egyesü-
let vezetőségét és tagságát 
a város önkormányza-
tának odafigyeléséről és 
további támogatásáról. 
Hasonlóan a város gesz-
tusához, Szabó Richárd 
tapolcai szakember, üzlet-
tulajdonos is bejelentette, 
hogy az egyesület tag-
jai által fizetett egész évi 
tagsági díjjal megegyező 
összeggel támogatja a 
látássérültek helyi cso-
portját. Csehné Huszics 
Márta megyei elnök Fe-
hér bot napi köszöntőjét 
követően Gábor István-

néval közösen kitünte-
téssel és egy látássérült 
szerzők által írt könyvvel 
köszönték meg Horváth 
Csabánénak, a Kazinczy 
iskola pedagógusának, 
illetve az iskola tanulói-
nak rendszeres kulturális 
közreműködését, a kü-
lönböző ünnepekhez, ösz-

szejöveteleikhez kötődő 
szép és mindig megható 
műsorait. A nemzetközi 
fehér bot napjának /ok-
tóber 15./ célja, hogy fel-
hívja a figyelmet a vakok 
és gyengénlátók sajátos 
helyzetére, társadalmi be-
illeszkedésük segítésére 
figyelmeztet. /Töreky L./

Köszöntők, köszönet és adományok a fehér bot napján

Elismerték Horváth Csabáné felkészítő munkáját Fotó: tl

A kisdiákok műsora most is élményszámba ment Fotó: tl

Utcafórumra invitálta 
Tölgyes Zsolt képviselő a 
lakókat két tapolcai hely-
színre is.

A Nagyköz utcai parkoló-
ban, majd néhány napra rá 
a vasútállomás szomszéd-
ságában, a Petőfi ligetnél 
szervezett utcafórumot 
Tölgyes Zsolt. Az önkor-
mányzati képviselő az ott 
élők észrevételeire, igé-
nyeire volt kíváncsi. - Jó, 
konstruktív légkörben, 
pozitív hangnemben be-
szélgettünk. Kisebb ész-
revételek, kérések hang-
zottak csak el, jelzőtáblák, 
kutyaürülék, fák visszavá-
gása merült fel, mint prob-
léma. Több tapolcai lakos 
is említette a gyorshajtó-
kat, a Petőfi ligetnél pedig 
a varjak hangos jelenlété-
nek megoldatlanságát pa-
naszolta egy közelben élő. 
Sajnos ez utóbbira nincs 
keresztülvihető megoldá-
sunk, az előbbi ellen vi-
szont fellépünk traffiboxok 
telepítésével- mondta el a 
képviselő, a város közbiz-
tonsági tanácsnoka. /tl/

Utcafórum a 
képviselővel

Pillanatkép a Nagyköz 
utcából   Fotó:helysz. felv.

– Északtól délig, világ-
nézetünktől függetlenül 
összeköt minket a művé-
szet – köszöntötte Dobó 
Zoltán polgármester 
azt a kiállítást, amelyet 
Lempäälä fotóklubja  ho-
zott létre és három ország 
amatőr fotósainak mun-
káit állította ki és díjazta a 
napokban, a Tamási Áron 
Művelődési Központban. 
A finn zsűri által legjobb-
nak ítélt tapolcai képek 
alkotói a megnyitó része-
ként elismerést vehettek 
át. Az első helyet Lukács 
Klaudiának ítélték oda 
a bírák, második helyért 
járó díjat Somogyi Lász-
lónak, a harmadik helyért 
járó elismerést Dancs Ist-
vánnak. A fotókiállítás 
megnyitójának szép és 
megható színfoltja volt 
Herczeg Réka népdal pro-
dukciója.

Lempäälä népszerű fotó-
klubja a két testvérváros, 
az olaszországi Castiglione 
del Lago és Tapolca fotósait 

kérte fel arra, hogy saját vá-
rosukról készítsenek felvé-
teleket a pályázatra. Azóta 
elbírálták a beérkezett pá-
lyamunkákat és a legjobbak 
Tapolcára is megérkeztek, 
ha pontosabban akarunk 
fogalmazni, akkor vissza-
tértek. Tapolca polgármes-
tere köszönetet mondott az 
érintetteknek az ötletért, a 
megvalósításért majd hoz-
zátette: “annyi mindenben 
különbözünk, de egy vala-
miben megállapodhatunk: 
a szépség, az élmény, az al-
kotást kísérő érzések közös 
emberi értékek, amelyeket 
érdemes ápolni. A kiállítás 
anyagáról Jani Huurne, a 
finn fotóstársaság elnök-
helyettese osztotta meg 
gondolatait. Szavait Bolla 
Albertné, a Finn Barátok 
Köre elnöke tolmácsolta a 
jelenlévőknek. Elhangzott, 
minden érintett település-
ről 15 képet választott ki 
egy szakmai zsűri. A pá-
lyázaton elismerést nyert 
fotókat mindhárom város-
ban (Tapolca, Castiglione 

del Lago és Lempäälä) ki-
állítják néhány héten át. 
Finnországban szeptem-
berben láthatta a közönség 
a tárlatot, most egy ideig 
Tapolcán látható, Olaszor-
szágban pedig a közeljö-
vőben tervezik a vándor-
kiállítást megmutatni az 
ottaniaknak. Jani Huurne, 
a finn Mielikuvitus fotós-
társaság nevében köszö-
netét fejezte ki a verseny 
résztvevői munkájáért, 
valamint a kezdeményezés 
szponzorának, a Finnfoto 
Egyesületnek, amely a 
finnországi fotóművészek 
és szervezetek támogatója. 
– A fényképek segítségével 
vissza tudunk emlékezni 
eseményekre, dolgokra és 
meg tudjuk mutatni őket 
másoknak. A fotókon ér-
zéseket, hangulatokat fe-
jezünk ki, a legmaradan-
dóbb azonban még mindig 
a fotópapírra nyomott kép. 

Ezért is szerettük volna 
ezeket a munkákat papíron 
láttatni. A tárlat 45 képét 
a Mielikuvitus fotóstár-
saság által meghirdetett 
versenyre érkezett fotók 
közül válogattuk ki. Mind-
egyik településről 15 képet 
választott ki szakmai zsű-
rink, ezeket mindhárom 
városban kiállítjuk néhány 
héten át. Finnországban 
szeptemberben láthatta a 
közönség a tárlatot, most 
Tapolcán, Olaszországban 
pedig ezt követően mutat-
kozik be a vándorkiállítás 
– mondta Jani Huurne és 
a finnországi fotóstársaság 
nevében köszönetét fejezte 
ki a versenyben résztve-
vőknek, valamint a kezde-
ményezés szponzorának, 
a Finnfoto Egyesületnek, 
amely a finnországi fotó-
művészek és szervezetek 
első számú támogatója. /
Írás, fotó: Töreky L./

Három tapolcai díjazott a finnországi fotóklub vándorkiállításán

Lukács Klaudia fotóit ítélte a legjobbnak a finn zsűri
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A császári haditörvény-
szék ítélete alapján 1849. 
október 6-án, Aradon 
kivégezték a magyar hon-
védsereg 13 tábornokát és 
egy ezredesét. Ugyanezen 
a napon végezték ki Gróf 
Batthyány Lajost, az első 
felelős magyar kormány 
miniszterelnökét. Tapol-
cán hagyományosan a 
Katonai Emlékparkban, 
a vértanúk tiszteleté-
re emelt, neveik vésetét 
őrző bazalt emlékműnél 
tisztelegtek az önkor-
mányzat, a helyi pártok, 
iskolák, civil szervezetek 
képviselői az 1848/49-es 
szabadságharc vértanú 
hősei előtt.

A vértanúk, Aulich Lajos, 
Damjanich János, Des-
sewffy Arisztid, Kiss Ernő, 
Knézich Károly, Láhner 
György, Lázár Vilmos, 
Leiningen Westerburg Ká-
roly, Nagysándor József, 
Pöltenberg Ernő, Schwei-
del József, Török Ignác és 
Vécsey Károly kivégzésé-
nek körülményeire Né-
meth János, a Bárdos Lajos 
Általános Iskola tanára 
hőseink emlékéhez méltó 
szépirodalmi elbeszéléssel 
emlékezett. Koszorúkat 
helyezett el az Aradi Vér-
tanúk Emlékoszlopánál a 

város önkormányzatának 
nevében Puskás Ákos al-
polgármester és dr. Iker 
Viktória jegyző, a Bala-
ton-felvidéki Radetzky 
Huszáregyesület nevében 
Labovszky Imre huszár 
főhadnagy, a Batsányi 
Táncegyüttes képviseleté-
ben Bán László művésze-
ti vezető és Buzás Balázs 
tánckarvezető, az Orszá-
gos Magyar Bányászati és 
Kohászati Egyesület, vala-
mint a Tapolca és környéke 
Bányászati Hagyomány-
ápoló Egyesület nevében 
Podányi Tibor elnök. Az 
Egységben Tapolczáért 
Egyesület koszorúját Ber-
talan Csaba elnök és Pass 
Sándor, a Tapolcai Város-
szépítő Egyesület koszo-

rúját pedig Varga Károly-
né és Horváth Lászlóné 
alelnökök helyezték el az 
emlékmű talapzatánál. 
A helyi Fidesz pártszer-
vezet nevében Horváth 
Ernő elnök és Kapy Iza-
bella, a tapolcai KDNP 
szervezet képviseletében 
pedig Lasztovicza Máté és 
Horváthné Somogyi Ildi-
kó koszorúzott. Trombita 
játékkal Péni Béla és Haga 
Kálmán, a Járdányi Pál 
Zeneiskola tanárai mű-
ködtek közre. A hivatalos 
ünnepség végén tapolcai 
iskolák diákjai tisztelegtek 
az aradi hősök előtt, a vi-
rágokkal, mécsesekkel és 
kis nemzeti zászlókkal dí-
szített emlékhelynél.
                               /Töreky L/

Az aradi vértanúkra emlékeztünk

Dr. Iker Viktória és Puskás Ákos koszorúz          Fotó: tl

A Bán László művésze-
ti vezetésével működő 
Batsányi Táncegyüttes 
előző napi nagy sike-
rű gálaműsorát kö-
vetően, október 7-én, 
szombaton debütált 
a Németh László ne-
vével fémjelzett első 
néptánctalálkozó és 
minősítő fesztivál a 
városi rendezvénycsar-
nokban. 

A népzenei talpaláva-
lót ezúttal is Cseszák 
Zsombor és barátai biz-
tosították. A fellépők 
művészi teljesítményét 
Tombor Beáta népmű-
vész, néptáncpedagógus, 
örökös aranysarkantyús 
táncos, Kovács Norbert 
Cimbi, a Veszprém Me-
gyei Néptánc Egyesület 
elnöke, Hahn-Kakas Ist-
ván néptáncpedagógus, 
örökös aranysarkantyús 
táncos bírálta, tőlük szá-
mos jótanács is segítette 
a tánccsoportok jövőbe-
li szakmai munkáját. 
Az eseményen a ven-
déglátó Batsányi Tánc-
együttesen kívül még 

hat együttes mérette 
meg előadóművészi fel-
készültségét, köztük a 
Litéri Szárazág, a Litéri 
Zöldág, a Szilágyi Tánc-
együttes, a Balatonal-
mádi Táncegyüttes, A 
Gyenes Néptáncegyüt-
tes és a Kis-Balaton 
Táncegyüttes. Tőlük 
nyárádmenti, szatmá-
ri, moldvai, tyukodi és 
mezőföldi táncokat is 

láthatott a közönség és 
a zsűri. A rendezvényt 
Dobó Zoltán polgármes-
ter nyitotta meg, úgy fo-
galmazott:
„azt a népi kultúrát, 
melynek része a néptánc 
is, az itt jelenlévők a 
mindennapokban igye-
keznek a lehető legjob-
ban elsajátítani. Ezúttal 
pedig az mérettetik meg, 
hogy ennek a tudásnak 
mely szintjére jutottak. 
Kérem önöket, hogy a 
szakmai munka mellett 
helyezzenek nagy hang-
súlyt a személyes kap-
csolatokra is, kössenek 
barátságokat itt nálunk, 
Tapolcán...” /tl/

Az alapító - vezető  előtt 
tisztelgett az I. Németh 
László néptánctalálkozó 
és minősítő fesztivál

Balról: Hahn-Kakas István, Tombor Beáta és Kovács 
Norbert a szakértő művészeti zsűri tagjai            Fotó:tl

A litéri fiatalok, a Zöldág Néptáncegyüttes szép pro-
dukciója is elnyerte a zsűri elismerését                     Fotó: tl

Október 13-án immár 
9. alkalommal invitálta 
trófeaszemlére és vadász-
misére a szakmai és civil 
érdeklődőket a Budapesti 
Erdőgazdaság Zrt. Uzsai 
Erdészeti Igazgatósága az 
Úrbéri vadászházhoz.

A gímszarvasok szeptem-
beri bőgési szezonjának 
lezárásaként közel egy évti-
zede tartja meg ünnepélyes 
rendezvényét az erdészet. 
A megjelenteket elsőként 
Szabó László, a Zrt. vezér-
igazgatója köszöntötte. Be-
szédében szólt az elmúlt 
időszak vadgazdálkodását 
nehezítő körülményekről, 
a szeszélyes időjárásról, a 
lakossági tűzifa program 
miatti megnövekedett em-
beri zavarásról és a COVID 
miatt elmaradt vendég-
vadászokról. Ugyanakkor 
kiemelte, hogy a közel egy 
évtizede elkezdett és tu-
datosan folytatott szakmai 
munka gyümölcse kezd 
beérni. A vezérigazgató 
köszönetét fejezte ki az 
igazgatóság szakszemélyze-
tének a magas színvonalú 

munkáért. Vezsenyi Imre 
vadgazdálkodási osztályve-
zető Fekete István és más 
neves vadászírók gondola-
tainak megidézése mellett 
az idei év konkrét számairól 
is beszélt. A szemlén 31 bő-
gésben elejtett gímszarvas 
trófeáját mutatták be, ame-
lyek átlagsúlya 5,2 kg, a leg-
nagyobb trófeasúly 10,16 kg 
volt. Az elejtett gímbikák 
7%-a arany, 13%-a ezüst, 
50%-a pedig bronzérmet 
érdemelt ki a hivatalos bí-
rálaton. A hagyományos 
Hubertusz misét dr. Renner 
Sándor zalahalápi plébános 

mutatta be. A vadászok vé-
dőszentje, Szent Hubertus 
élettörténetét felidézve hív-
ta fel a jelen lévők figyel-
mét az ember felelősségére 
a teremtett világ, benne a 
vadon élő állatok iránt. A 
mise után a vadászkürtö-
sök szignálját követően, 
Simon Sándor, az Uzsai 
Erdészeti Igazgatóság 
igazgatója köszönte meg a 
részvételt mindenkinek és 
invitálta a megjelenteket a 
trófeák megtekintésére va-
lamint kötetlen szakmai és 
baráti beszélgetésre. /Írás, 
fotó: Décsey S./

Trófeák szemléje és Hubertus mise

Dr. Renner Sándor plébános felidézte Szent Hubertus életét
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2018-ban, a diszeli Első 
Magyar Látványtár egyik 
remekbe szabott kiállí-
tása a dohányzás szoká-
sának, szenvedélyének 
tárgyi és kultúrtörténeti 
emlékei köré szövődött. 
Akkor a tárlat sikeréhez 
Németh István Péternek, 
a témában elhangzott 
több órás előadása is hoz-
zájárult. 

Ennek a rendhagyó, do-
hányzás- és irodalom-
történeti előadásnak a 
gondolataiból, most egy 
tartalmában és esztéti-
kájában egyaránt szép és 
minőségi kiadvány szüle-
tett Irodalmi pipatórium 
címmel. A könyvet a vá-
rosi könyvtár emeleti ol-
vasótermében mutatta be 
a város jól ismert költője, 
irodalomtörténésze ok-
tóber 4-én, szerdán. “Le-
tehetetlen, üdítő könyv, 
amelyben Németh István 

Péter szavai, kommentárjai 
segítik a téma megértését. 
Kis lélegzetű történetekre 
tagolt, nagyon könnyed és 
hálás olvasmány – ajánlot-
ta a közönség figyelmébe 
a művet, annak kiadója 
Vörösváry Ákos, a diszeli 
látványtár alapítója, tulaj-
donosa. – A dohányzást 
a 16. században a törökök 
honosították meg Magyar-
országon, azóta hazai író-
ink is éltek vele. Volt akinél 
igazi szenvedély, volt aki 
csak módjával élt vele, de 
olyan írónk is volt akinél 
egyenesen munkaeszköz-
zé vált a füstölés. Pipával a 
szájukban látjuk nagy köl-
tőinket, íróinkat, köztük 
Berzsenyit, Kisfaludyt, de 
Takács Gyula bácsit is. Az 
elmúlt évszázadban Szé-
csi Margit és Nemes Nagy 
Ágnes is nagy bagós volt, 
elmondhatjuk, szenvedé-
lyükkel együtt ismertük 
meg őket. Már a pesti ká-

véházakban a dohányzás-
nak, a pipázásnak nagy 
divatja volt. Az első világ-
háború után megjelentek a 
cigarilloszok a tapolcai tra-
fikokban is, ahol felhívták a 
figyelmet arra, hogy a szi-
varokat egészségügyi, higi-
éniai okok miatt nem sza-
bad “ropogtatni” – árult el 
számos érdekességet a Ta-
polcai Médiának Németh 
István Péter, aki a múltban 
maga is hódolt a pipázás és 
cigarettázás szenvedélyé-
nek egyaránt. Elmondta, 
később tíz éve ment rá a le-
szokásra, de ma is úgy gon-
dolja, hogy bizony a reggeli 
fekete mellé, “egy spangli 
az élvezetek netovábbja”. 
Vörösváry Ákos elmondta, 
öt éve, a dohányzástörté-
neti kiállításukon hallot-
ták először Németh István 
Péter irodalmi előadását, 
amely akkor őt és felesé-
gét, Kingát is lenyűgözte. 
Elhatározták, ennek az 
előadásnak a nyomtatott 
formában történő megje-
lenését támogatni fogják. 
– A látványtárban részben 
apám gyűjtőszenvedélyét 
folytattam, aki a háború 
előtti időszaktól, egészen 
az államosításokig könyv-
kiadó volt. Bizonyára 
nagyon örülne neki, ha 
kézbe vehetné ezt a köte-
tet, amelynek minőségét 
a tartalom mellett Erdélyi 
Sarolta, kitűnő tapolcai 
grafikus munkái is magas-
ba emelik – hangsúlyozta. 
/Írás, fotó:Töreky L./

Dohányzást nem, irodalmi pipatóriumát 
ajánlotta nekünk Németh István Péter

Balról a szerző, jobbról a mű kiadója, Vörösváry Ákos

Mi a közös Bécs, Sopron, 
Debrecen, Szeged, Van-
couver, Berlin, Madrid… 
vagy éppen Tapolca vá-
rosokban? Az biztosan, 
hogy mindegyik felso-
rolt városban elindult, 
vagy hamarosan elindul 
a nemzetközi Okuláré 
Projekt új évada. Váro-
sunkban a kortárs drá-
mák felolvasóestjének, az 
előadott művek közönség 
és színészek általi közös 
átbeszélésének a Tamási 
Áron Művelődési Köz-
pont színházterme adott 
otthont október 10-én, 
kedden este.

(Az Okuláré projekt egy 
nemzetközi felolvasó-
színházi sorozat, aminek 
keretein belül kéthavonta 
3-3 egyfelvonásos drá-
mát olvasnak fel, amelyek 
egy megadott hívószóra 

íródtak. A felolvasásokat 
beszélgetés követi, ahol a 
közönség visszajelzéseket 
adhat a szerzőknek, majd 
pedig szavazással dönt-
hetnek a színházi este 
győzteséről.) A művelő-
dési intézmény kulturális 
csoportjaként működő 
Tamási Áron Színtársulat 
tagjai és művészeti vezető-
jük, Antalóczy Zoltán este 
hat órára várták a színházi 
légkörre, tartalmas beszél-
getésre, szellemi feltöltő-
désre vágyó közönséget. 
A Fiatal Drámaírók Háza 
már augusztus közepé-
re kiválasztotta a “kelet” 
hívószóra beérkezett mint-
egy 38 pályamunka közül 
annak a hatnak szerzőjét, 
akiknek munkáit több 
hazai város műkedvelő 
színházi társulata, klubjai 
bemutatnak és bírálnak 
majd. Bírálnak abban az 

értelemben, hogy átbe-
szélik, értelmezik, ha kell 
kritizálják, vagy méltatják 
azokat, illetve szavazás ál-
tal kiválasztják a frissen 
(leginkább olvasópróba 
jelleggel) bemutatott da-
rabok közül azt, amelyet a 
legjobbnak ítélnek.
Ezúttal három fiatal hazai 
szerző darabját játszotta 
el, pontosabban olvasta fel 
értőn és a közönség szá-
mára is élvezetes módon 
a társulat: Ivánovics Bea 
– Ergonomikus, Rédei Ro-
land – Csak ha ránéznek 
és Szarvas Melinda – Keep 
Smiling című egyfelvo-
násos drámáját. A “kelet” 
szó mindhárom műben 
gyökeresen különböző 
irodalmi-színházi körítést 
kapott, hol szabadabban, 
hol szorosabban kötődött 
a szóhoz. Közös talán any-
nyi volt bennük, hogy va-

lamilyen formában mind-
három darab az egyén, a 
család, vagy a társadalom 
olyan válságtüneteire vi-
lágított rá, amely a kelet és 
a nyugat különböző relá-
cióiban (is) értelmezhető 
gondolattársításokra bő-
séges lehetőséget adott. A 
szerzők változatos helyszí-
nekre, elsőként egy IKEA 
áruházba, majd egy családi 
ünnepségre, később egy 

nevetésterápiával foglalko-
zó önjelölt guru „terápiájá-
ra” invitálták a közönséget. 
A nézőtéren ülők és a szí-
nészek a darabok lelkivilá-
gának és mondanivalójá-
nak közös átbeszélését és 
“megfejtését” követően, a 
három előadás közül végül 
Rédei Roland és Szarvas 
Melinda darabját azonos 
szavazatszámmal ítélték a 
legjobb írásoknak. /tl/

A “kelet” hívószóra indult a „projekt”

A TÁMK színpadán a társulat tagjai                       Fotó: tl

Hagyományosan az uzsai 
kultúrházban ünnepelte 
meg az idősek világnap-
ját a Tapolca és Környéke 
Kistérségi Nyugdíjasok 
Érdekvédelmi, Érdekkép-
viseleti Egyesület tagsága. 
A megjelenteket Táborosi 
László, Uzsa polgármeste-
re, Kálmán Béla, az egye-
sület helyi elnöke, Deme-
ter Ferenc, az országos 
szövetség megyei elnöke 
köszöntötte. Tapolca város 
önkormányzatának nevé-
ben Dobó Zoltán szólt az 
egyesület tagjaihoz.

A tapolcai polgármester 
méltatta a nyugdíjas korú 
emberek példaadó szerepét 
a családban, a települések 
életében, problémáik meg-
hallgatását, odafigyelést és 
további segítésüket ígérte. 
Az esemény alkalmat adott 
arra is, hogy a kistérség 
időseit tömörítő civil szer-
vezetben megbecsüljék 
rangidős tagtársaikat, tiszt-
ségviselőiket. Díszoklevél-
lel köszönte meg a megyei 
vezetőség Szi Benedek Jó-

zsefnének a hosszú évekre 
visszanyúló klubmunkáját, 
kimagasló vezetői tevé-
kenységét, illetve Molnár 
Tiborné lesenceistvándi 
klubvezető szintén állhata-
tos és elhivatott munkáját. 
Tapolcáról az idén 80 éves 
Gergely Józsefnét, Kocsis 
Lászlónét, Kalmár Lajost 
és Polgár Jánost, a 85 éves 
Körmendi Lajosnét és Kuta-
si Józsefnét, illetve a 90 éves 
Kajdi Gyulánét köszöntöt-
te virággal és oklevéllel az 
egyesület. Gyulakesziből a 
80 éves Bajzák Istvánnét, 
Lesenceistvándról a szintén 
80 éves Papp Mihálynét, il-
letve a 85 éves hegymagasi 
Gombor Józsefnét köszön-
tötték. Az egyesület idő-
sek napi összejövetelén 
házisüteményekkel, finom 
ebéddel, italokkal várták a 
tagtársakat. Kulturális mű-
sort a Csobánc Népdalkör 
és a Batsányi Táncegyüttes 
adott, a későbbi szórako-
záshoz, a tánchoz pedig 
Domján Tamás biztosította 
a zenét és a vidám hangula-
tot. /Töreky László/

Uzsán ünnepeltek

Az idén 80 éves Kalmár Lajost is köszöntötték    Fotó: tl



1956 októberében a Ta-
polcán is érlelődő forra-
dalom kirobbantó szik-
rája Tóth István vétlen 
mártírhalála lett október 
25-én a kora esti órák-
ban, a mai Kossuth Lajos 
utca/Juhász Gyula utcai 
körforgalom helye köze-
lében. Az órákon belül 
elterjedő hír hatására 
másnap reggel kezdetét 
vette a békés megem-
lékező felvonulásból a 
korábbi hatalmi-politi-
kai viszonyokat elsöprő 
tömegdemonstrációvá 
terebélyesedett történés-
sorozat – Tapolca, (az idő 
szerint nagyközség) for-
radalma. 

Tóth István AKÖV-ös 
(Autóközlekedési Vállalat, 
Vasút u. 2.) munkatársai 
kezdeményezésére és szer-
vezésében indult a meg-
emlékező felvonulás a tra-
gikus esemény helyszínére, 
majd onnan vissza a Fő tér 
irányába, miközben a tö-
meg létszáma a spontán 
csatlakozó munkásokkal, 
vasutasokkal, kőbányá-
szokkal, értelmiségiekkel, 
gimnazista és általános is-
kolás diákokkal egyre csak 
növekedett. A Kossuth 
utca 27. szám előtt magas-
ba emelkedett egy régóta 
rejtegetett angyalos-koro-
nás címeres lobogó, a Fő-
térre érve feltűntek az első 
frissen kihasított  lyukas 
nemzeti zászlók, feszült 
csend közepette az úttestre 
csattant a Harangozó-ház 
saroktornya csúcsáról le-
vert első vörös csillag, és e 
ponttól már nem volt visz-
szakozz. Október 26-ának 
helyi történései sorában 
ott volt a korábbi rendszer 
szimbólumainak nyilvá-
nos eltávolítása, megron-
gálása, az MDP (Magyar 
Dolgozók Pártja) Fő tér 
11. szám alatti székházá-
nak elözönlése és feldúlá-
sa, a Tapolcai Járásbíróság 
épületegyüttesén belül 
működött járási börtön el-
foglalása, majd a fegyveres 

őrség meghátrálását köve-
tően az őrizetesek kiszaba-
dítása, a Keszthelyi úti má-
sodik világháborús szovjet 
katonai emlékmű ledön-
tése, illetve ripityára zú-
zása. A nap legfontosabb 
eseményének számított, 
hogy a komoly katonai 
ütőerőt képviselő tapolcai 
alakulatok (egy gépesített 
lövészezred, harckocsizó 
és rohamlöveg alakulatok, 
páncéltörő és tábori tüzér-
alegységek stb.) a forrada-
lom mellé álltak. Ennek 
egyenes folytatásaként az 
este folyamán a mai Ba-
tsányi János Művelődési 
Központban megalakult 
Tapolcai Járási Forradalmi 
Nemzeti Tanács elnöké-
vé közfelkiáltással Gucsi 
István őrnagy, helyőrség-
parancsnokot választották 
meg.
A tapolcai forradalom ezen 
első, rendkívül mozgalmas 
napja után folytatódott az 
átalakulások és újjászerve-
ződések eseményfolyama. 
Sorra alakultak az egyes 
szakmák, szakmacsopor-
tok önszerveződő forra-
dalmi bizottságai, köztük 
a vasúti forgalmi szolgála-
tos munkások, a fűtőházi 
dolgozók, az autóközleke-
dési vállalatiak, a pedagó-

gusok és az egészségügyi 
dolgozók bizottmányai. A 
tapolcai kórházi orvosok 
és körzeti orvosok októ-
ber 29-én hétfőn, a kórház 
étkezdéjében gyűltek ösz-
sze, ahol titkos szavazással 
megválasztották az or-
vosi forradalmi bizottság 
tagjait. Köztük voltak dr. 
Hillinger János főorvos, 
Laczay András végzős or-
vostanhallgató (szigorló 
orvos), dr. Lodner Nán-
dor főorvos, dr. Szigethy 
József belgyógyász főor-
vos, korábbi kórházigaz-
gató és dr. Winkler Károly 
kórházigazgató főorvos. 
Ugyanezen a napon a 
kora esti órákban a mai 

Városháza régi részének 
földszinti nagytermében 
alakították meg a Tapol-
ca Nagyközségi Forra-
dalmi Nemzeti Tanácsot, 
amelynek (Gucsi őrnagy-
hoz hasonlóan) a közfel-
kiáltással megszavazott 
elnöke dr. Hillinger János 
tüdőgyógyász kórházi 
osztályvezető főorvos lett. 
Helyettesévé választották 
dr. Fehér Károly ügyvédet, 
mint forradalmi bizottsági 
titkárt, a választmány to-
vábbi tagjai: Halász János 
gépkocsivezető, Kisteleki 
János ny. jegyző, Kopacz 
Károly mozdonyvezető, 
nemzetőrparancsnok, 
Soós Gyula és Szilágyi Fe-
renc honvéd századosok, 
továbbá Vollmuth Fri-
gyes vasútállomási polgá-
ri védelmi vezető, egyben 
Tapolca kapcsolattartó 
képviselője a Szigeti Atti-
la vezette Győri Nemzeti 
Tanács felé. 
Hillinger főorvos, mint 
ifjú kora óta politizáló 
aktív szociáldemokrata, 
nagy energiával és tettre-
készséggel látott forradal-
mi bizottsági elnöki mun-
kájához. Ellenőrizte és 
irányította a korábbi rend-
szer politikai prominen-
seinek a pozícióikból való 
eltávolítását, a forradalom 
előtti rendőrség lefegy-
verzését, szociális bérla-
káshoz juttatott rászoruló 
családot a megszüntetett 
korábbi kommunista párt-
székházban, megszervezte 
és biztosította a város köz-
ellátását három hónapra 
előre, a kellő mennyiségű 
tartós élelmiszer, liszt, só, 
cukor, gyógyszer, kötszer, 

üzemanyag, téli tüzelő stb 
összegyűjtésével. A for-

radalom leverését követő 
megtorlások idején e po-
litikai szerepvállalásáért 4 
év börtönbüntetéssel súj-
tották, állásvesztést, 5 évre 
a közügyektőli eltiltást, 
vagyona felének elkobzá-
sát és tartalékos főhadna-
gyi katonai rendfokozatá-
tól való megfosztást kellett 
elszenvednie. Tapolcáról 
hatóságilag kitiltották és 
1959 őszi amnesztiával 
történt szabadulása után 
későbbi életútja Bihar-
ugrán, majd Budapesten 
folytatódott.
Az egykorú mentőállomás 
akkoriban a mai Kisfaludy 
Sándor utcai „murvás par-
koló” területén állt. Az éj-
jel-nappali szolgálatot adó 
mentő gépkocsivezetők és 
mentőápolók a tapolcai 
forradalom nulladik órá-
jától szemtanúi és részt-
vevői voltak a történések 
folyamatának. Már októ-
ber 25-én este Kopcsándi 
István mentőautó sofőr 
szállította be a kórházba a 
lelőtt Tóth István holttes-
tét. Kopcsándi István is és 
Geörch Ede mentősofőr is 
az állomás kapujából néz-
ték végig a járásbírósági 
börtön elfoglalását, illetve 
a rabok kiszabadítását. A 
morajló városról a men-
tőállomáson az is érzékel-
hető volt, hogy: „Zúgott 

Tapolca is, lehetett hallani 
a népet.” A Harangozó-
ház „csillaghullását” a volt 
Lusztig-sarokról (később 
KERAVILL) a mentősök 
dr. Sömjén (Schönberger) 
Mór körzeti orvos társasá-
gában szemlélték. A tapol-
cai mentősök forradalmi 
mindennapjai november 
4-éig nagyjából ugyanar-
ról szóltak: betegszállítás, 
sérültmentés. Mindössze 
a Rákosi-címereket kellett 
eltüntetniük a mentőautók 
ajtajairól és a mentőállo-
más feliratos zománctáb-
lájáról, miután egy teher-
gépkocsin elhaladó idegen 

fegyveres felkelőcsoport a 
mentőautók felgyújtásával 
fenyegette meg a tapolcai 
személyzetet. 
A november 4-én megin-
duló elsöprő erejű szovjet 
katonai hadművelet hírére 
a kétségbeesés lett úrrá a 
tapolcai kórházban ápolt 
betegek között és minden-
ki a lehető leghamarabb 
haza szeretett volna jutni, 
még a frissen műtött bete-
gek is. Dr. Winkler Károly 
igazgató főorvos döntése 
alapján vittek mindenkit, 
aki szállítható állapotban 
volt. A tapolcai mentősök 

a Keszthely és Tagyon kö-
zötti térségben megfeszí-
tett ütemben, de sikeresen 
célba juttattak mindenkit. 
Miután katonai légi aktivi-
tásról szóló hírek is érkez-
tek, és azt is tudni vélték, 
hogy a sármelléki magyar 
vadászrepülő ezred harc-
készültségben áll, Wink-
ler főorvos utasítást adott, 
hogy a kórházi lepedő- 
és más textilanyagokból 
nagyméretű, jól látható 
vöröskeresztes zászlókat 
készítsenek a szolgálatte-
vő mentőautókra. Nem 
volt indokolatlan az elő-
relátás, mert bár légitá-
madásra nem került sor, 
de az egyik utolsó beteg-
szállítási kört végző men-
tő, Zalahalápnál már Ta-
polca felé mozgó szovjet 
harckocsival találkozott, 
amelynek személyzete a 
tank lövegtornyát ráfor-
dította a mentőautóra, de 
aztán időben észlelték a 
vöröskeresztes jelzést. 
Geörch Ede bácsi fogal-
mazott úgy a forradalom 
50. évfordulójának őszi 
emléknapjai idején 2006-
ban, hogy: „Elláttuk a 
szolgálatot, tettük a köte-
lességünket…” Nos, ehhez 
nincs mit hozzátenni, csak 
annyit, hogy: Tisztelet az 
elfelejtődőben lévő haj-
dani tapolcai hétköznapi 
hőseinknek!

Hangodi László
történész-főmuzeológus

6    TAP     LCAI ÚJSÁG TÖRTÉNELEM - HELYTÖRTÉNET 2023. október 20.

1956 / 2023 Tapolcai orvosok és mentősök a forradalomban

Laczay András 

Dr. Lodner Nándor

Dr. Winkler Károly

dr. Hillinger János

Dr. Szigethy József.

Tóth István

„Elláttuk a szolgálatot, tettük a kötelességünket”



TAP     LCAI ÚJSÁG   7SPORT2023. október 20.

Veretlenül menetelnek az öregfiúk
Az MLSZ Veszprém Vár-
megye III. Dél csoport 
küzdelmei augusztus vé-
gén indultak. Falusi egye-
sületek visszalépésével, 
megszűnésével, az eddigi 
öt csoportból, négy bő-
vített létszámú csoportot 
szervezett a Megyei Igaz-
gatóság.

Célszerűen a „Közép” cso-
portot osztották fel és az 
abban szereplő egyesüle-
tek kerültek a négy megyei 
csoporthoz. A „Dél cso-
portba”, új tagként, Nyirád, 
Zalaerdőd, Nagyvázsony, 
Sümegprága csapatai ke-
rültek, így 14 taggal indult 
a bajnokság.  „- A nyári 
átigazolási időszakban, 
kapus posztra Skerlecz 
Bence, védősorba Egri 
Zsolt és támadó középpá-
lyás helyre Zámbó Szilárd 
érkezett, tőlünk nem iga-
zolt el senki. Vármegye 
kupamérkőzéssel kezdtük 
az idényt Tótvázsonyban, 
ahol tizenegyes rúgások-
kal jutottunk tovább.
Második körben a Megye 
I-ben játszó Magyarpo-
lány csapatát fogadtuk és 
tisztes helytállással a ku-
paküzdelmektől búcsúz-
tunk. A Tapolca Kupa 
rendezvény miatt, az első 
mérkőzésünket halasz-
tottuk, november végére, 
ezért évkezdő mérkőzé-
sünkre, a „Közép cso-
port” tavalyi bajnokához 
utaztunk Zalaerdődre, 
ahol karcsú létszámmal, 
küzdelmes mérkőzésen, 
döntetlent értünk el. Ha-
zai első meccsünket Ne-

mesvita csapatával játszot-
tuk, ez volt az idény első 
győztes mérkőzése. Szabó 
Bálint ezen a mérkőzésen 
– az idényben először – 
három gólt szerzett.
Horvátországi, Umag vá-
rosának öregfiúk csapata 
egy barátságos mérkőzés-
re várta a TÖFC csapatát. 
A csapat vezetése a láto-
gatást, családi rendezvé-
nyek részeként, egyhetes 
kikapcsolódással kötötte 
össze. Umagban, jó han-
gulatú mérkőzésen és az 
azt követő vacsorán erő-
sítették a csapatok közötti 
barátságot. Visszatérve a 
hazai vizekre, Balaton-
ederics csapatát fogadtuk, 
sportszerű mérkőzésen si-
került a három pontot itt-
hon tartani. Következő két 
mérkőzésünk, a közép-
csoportból érkező Nyirád 
és Nagyvázsony csapata 
ellen volt, mindkét meccs 
Öregfiúk győzelemmel zá-
rult. Majd Lesenceistvánd 
–Uzsa egyesület fogadott 
bennünket, velük min-

den alkalommal parázs 
hangulatú mérkőzéseket 
játszunk, most sem volt 
másképp, viszont a három 
pontot elhoztuk. Ezt köve-
tően Nemesgulács megfi-
atalított gárdáját fogadtuk 
hazai környezetben, az 
első igazi őszies időben. 
Küzdelmes, sportsze-
rű mérkőzésen, a három 
pontot itthon tartottuk, 
Szabó Bálint ismét három 
gólt szerzett, ezzel átvette a 
vezetést a góllövő listán. A 
mérleg hét mérkőzés után: 
6 győzelem és 1 döntetlen, 
19 pont, 24:2 gólarány. Az 
őszi szezonban még ko-
moly erőpróbák várhatók, 
nem lesz könnyű mérkő-
zés egyik sem, bízunk a 
jó szereplésben, a sérülés 
és betegségmentes folyta-
tásban. Szurkolótáborunk 
kitartó buzdítását ezúton 
is köszönjük, sokat jelent 
a csapatnak, hogy látható 
érdeklődés van a szép foci 
iránt.” – foglalta össze az 
eseményeket Czili Károly, a 
csapat sajtóreferense. /hg/

Szabó Bálint vezeti a góllövőlistát                    Fotó:TÖFC

A legfiatalabb vívók is 
megkezdték a versenyzést 
az új szezonban, Debre-
cen mellett, Hajdúhadhá-
zon léptek pástra népes 
mezőnyben.

A három napon át tartó 
seregszemlén összesen 525 
sportoló nevezett a külön-
böző versenyszámokba. 
Magyarokon kívül jelen 
voltak még szlovák, szerb, 
román és angol vívók is, 
Tapolcát és a Tapolca Ví-
vóklubot 8 fő képviselte. 
„- Az előzetes erőfelmérés 
alapján két-három érem-
re tippeltünk klubszinten. 
Ebből összesen egy érem 
jött össze, de nem panasz-
kodunk vagy csüggedünk, 
mert látjuk a változást. 
Ezen a színvonalon koráb-
ban több fordulóra voltunk 

az érmektől. Eddig a 64-es 
vagy a 32-es főtábla volt a 
végállomás. Most már van-
nak vívóink, akik egy-két 
tusra vannak a 8-as döntő-
től. Ez szakmán belül nagy 
különbség. Még egy kis idő 
és újra a régi fényében csil-
log a klub. Ami már most 
is látszik, hogy a legtöbb 
fiatal tovább viszi a régi 
tapolcai stílust miszerint 
kötél idegekkel, koncent-
rációval és hatalmas szívvel 
küzdenek a páston.” – ér-
tékelt Keszler Dávid edző. 
Végeredmények: Gyerek 
fiú párbajtőr: Nyári Flórián 
19., Piller Kristóf 34., Hegyi 
Kristóf 40. Újonc fiú pár-
bajtőr: Klemens Barnabás 
16., Nyári Flórián 70., Piller 
Kristóf 75., Hegyi Kristóf 
82. Törpici fiú párbajtőr: 
Puskás Máté 10. Törpici 

lány párbajtőr: Bicsérdi 
Kamilla 3. Serdülő lány 
párbajtőr: Hegyi Dorka 36. 
Serdülő fiú párbajtőr: Tar-
soly Csanád 18. A Buda-
pesten megrendezett kadet 
(U17) körversenyen nagy 
és erős nemzetközi me-
zőny gyűlt össze. Férfi pár-
bajtőrben 288-an, míg női 
párbajtőrben 255-en léptek 
pástra. Születtek szép ma-
gyar sikerek, mind egyé-
niben, mind csapatban. A 
tapolcai vívók nemzetkö-
zi eredményeire azonban 
még egy kicsit várni kell, 
de ami késik, nem múlik. 
Legjobban Konczek Lina 
szerepelt. Lina a csoport-
kört 5 győzelemmel és egy 
vereséggel zárta, végig szé-
pen és tudatosan vívott. A 
256-os táblán kiemelt volt 
a jó csoportkör eredménye 

miatt, majd a 128-as táb-
lán szerb ellenfelét verte 
15/14-re kéttusos hátrány-
ból fordítva. Az asszó vége 
előtt még 14/12-re a szerb 
versenyző vezetett. Lina 
előbb óvatosan ledolgozta 
a két pont mínuszt, majd 
egy szép akcióval a győz-
tes találatot is bevitte. Ez-

után sajnos a 64-es főtábla 
volt a végállomás, ahol egy 
román ellenféltől kapott 
ki 15/5-re. Lina ezzel az 
eredménnyel kvalifikálta 
magát a nemzetközi kör-
versenyekre, hamarosan 
újra pástra léphet Klagen-
furtban a magyar csapat 
kerettagjaként. /hg/

Szemmel látható a fejlődés a tapolcai vívóknál

Konczek Lina kvalifikálta magát a nemzetközi körver-
senyekre                                                            Fotó: helyszíni

Rendkívül szép eredményt 
ért el a Bárdos- és Batsányi 
Iskola egyesített fiú távol-
ugró csapata az Országos 
Ügyességi és Váltófutó 
Csapatbajnokságon.

A Szolnokon rendezett 
versenyen a tapolcai atlé-
ták az előkelő, országos 8. 

helyen végeztek.  A csapat 
tagjai: Domján Bendegúz, 
Hegyi Márk, Tarsoly Csa-
nád, Hobok Balázs, Gergely 
Zalán, és Ács Zétény. Fel-
készítőjük: Nagyné Lom-
bos Katalin, testnevelőjük: 
Nagyné Lombos Katalin, 
Krachun Éva és Hanzmann 
László. /hg/

Jól szerepeltek az atléták

Györönyű ugrás Gergely Zalántól Szolnokon           F:h.f.

Férfi és női kalapácsvetés-
ben is VEDAC-os siker 
született a több évtizedes 
hagyományokat ápoló 
kalapácsvető emlékverse-
nyen. A magyar kalapács-
vetés nagyjai előtt tisz-
telegve rendezte meg a 
Veszprémi Egyetemi és Diák Atlétikai Club, valamint 
Tapolca Város Önkormányzata és a Tapolca Kft. a ha-
gyományos dr. Papp Pál – Csermák József Kalapácsvető 
Emlékversenyt. A szeptember 30-án megrendezett vi-
adalra a hazai versenyzőkön kívül Szombathelyről, Ta-
másiból és a Vitalitás SE-ből is érkeztek. A VEDAC ka-
lapácsvetői – az idény végéhez közeledve is – igyekeztek 
kitenni magukért. A férfi mezőnyben a felnőtteknél ket-
tős veszprémi sikert ünnepelhettek, Czeller Gábor egész 
éves remek formáját igazolva, 71.63 méterrel végzett az 
élen, mögötte a feltörekvő Csekő Miklós zárt a második 
helyen 67.75 méterrel.  A Csermák József vándorserle-
get Puskás Ákos, Tapolca város alpolgármestere adta át.
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Tapolcán ritkán látott 
autócsodákkal tartott 
kiállítást és egyben 
jótékonysági gyűjtést 
is a Sport- és Egész-
ségközpont. A befolyt 
összegből a tapolcai 
Család- és Gyermekjó-
léti Központ munkáját 
segítik.

Fennállásuk óta több-
ször szerveztek karita-
tív megmozdulásokat 
a Sport- és Egészség-
központ dolgozói, akik 
az adományok gyűjtése 
mellé minden alkalom-
mal tartalmas prog-
ramokat is kínáltak a 
segíteni vágyók és a 

rászorulók részére. Ez 
most sem volt másképp, 
hiszen közel 40 autóból 
álló kiállításnak adtak 
otthont udvarukon, ahol 
a Mustangok, Lotus, 
Camaro „utcai verseny-
autók” között, még egy 
szépen karbantartott 
Trabant is helyet kapott. 
A nap folyamán lehető-
ség nyílt az autókat köze-
lebbről is megcsodálni, a 
tulajdonosokkal beszél-
getni, illetve a gyerekek 
legnagyobb örömére, 
élményautózásra is sor 
került. A programokat 
színesítette a tapolcai 
tűzoltóautó bemutatója 
is, mely minden lurkó-
nak elnyerte a tetszését.
Az adományokból fél 
millió forint gyűlt ösz-
sze, melyet a szervezők 
a Család- és Gyermekjó-
léti Központnak ajánlot-
tak fel és tartós élelmi-
szerek formájában adják 
át számukra. /hg/

Félmillió forintot gyűjtöttek

Sportos autócsodák az edzőterem parkolójában Fotó:hg




